

# CHÂTEAU CARCANIEUX

## MÉDOC AOC

### *Historique*

Le Château Carcanieux s'étend sur une superficie de 40 hectares dont la majeure partie est consacrée à la vigne (37 hectares). Placé sur une croupe de la commune de Queyrac dénommée "Terres Hautes de Carcanieux", son sol est particulièrement graveleux. Les cailloux sont omniprésents autour du château, ce qui explique le nom gravé sur son fronton : "Carcanieux Les Graves".

*Château Carcanieux has a surface of 40 hectares most of it dedicated to vineyard (37 hectares). Located in Queyrac on a hill named "Highlands of Carcanieux", its soils is very gravelly. From the many stones surrounding the Château came from its name carved on the fronton "Carcanieux Les Graves".*

*Lieu de la propriété • Place of the estate . . . . .* Queyrac

*Production moyenne • Average production . . . . .* 144 000 bouteilles • 144 000 bottles

*Nature du sol • Soil . . . . .* Sablo-graveleux • Sandy gravel

*Encépagement • Grape varieties . . . . .* 60% Cabernet Sauvignon, 25% Merlot,  
15% Cabernet Franc

*Age moyen des vignes • Average age of the vines . . . . .* 25 ans • 25 years

*Surface du vignoble • Area of the vineyard . . . . .* 23 hectares

*Vinification • Vinification . . . . .* Cuves inox • Stainless steel vats

*Elevage • Ageing . . . . .* En barriques • Barrels

*Mise en bouteille • Bottling . . . . .* Au château • At the estate

*Dégustation • Tasting notes*

Beau vin de couleur profonde, nez légèrement épicé avec des notes de fruits rouges. En bouche, beaucoup d'élégance et d'équilibre, des tanins soyeux et veloutés. Beau vin, complexe, rond et équilibré.

*A lovely wine offering a deep colour and a slightly spicy bouquet with notes of red fruit. Lots of elegance and balance on the palate, with smooth, silky tannins. A good, complex, rounded and well balanced wine.*

*Accords gastronomiques • Matching with food*

Un vin très bien équilibré à découvrir sur une entrecôte, un steak au poivre ou une grillade d'agneau.

*A very well-balanced wine to be tried with a rib steak, a peppered steak or a grilled lamb chop.*

*Conseils de garde • Cellaring potential*

A déguster maintenant, ou conserver 5 à 6 ans.

*To be enjoyed now, or kept for 5 to 6 years.*



GINESTET